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SW-OR.0012.1.2024 

 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 18 stycznia 2024 r.  

 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 16.11.2023 r. 

3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 20.11.2023 r. 

4. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 23.11.2023 r. 

5. Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego: 

a) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Ornontowicki” (druk VI/810), 

b) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Leśny” (druk VI/811), 

c) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Łąkowy” (druk VI/812), 

d) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Solarnia” (druk VI/813), 

e) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Bujakowski” (druk VI/814). 

6. Sprawy różne. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała zebranych. Porządek obrad przyjęto 

jednomyślnie.  

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 16.11.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku uwag poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 8, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 
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Ad. 3. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 20.11.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku uwag poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 8, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 4. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 23.11.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku uwag poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 8, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 5. 

Opiniowanie projektów uchwał Sejmiku Województwa Śląskiego: 

a) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Ornontowicki” (druk VI/810), 

b) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Leśny” (druk VI/811), 

c) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Łąkowy” (druk VI/812), 

d) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Solarnia” (druk VI/813), 

e) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Bujakowski” (druk VI/814). 

Kierownik Referatu ds. ochrony przyrody w Departamencie Ochrony Środowiska, 

Ekologii i Opłat Środowiskowych, pan Michał Romańczyk, powiedział, że omawiane 

obszary chronionego krajobrazu to obszary już istniejące, powołane w 2003 roku uchwałą 

Rady Gminy w Ornontowicach. Kompetencje w zakresie zarządzania obszarami chronionymi 

zostały zmienione ustawowo i przekazane do sejmiku województwa. W 2004 roku nowa 

ustawa o ochronie przyrody zmieniła zakres wymagany w uchwale dotyczącej obszaru 

chronionego krajobrazu, dlatego jest konieczność podjęcia nowych uchwał w tej sprawie. 

Jest to niezbędne dla zgodności z obowiązującym porządkiem prawnym, z przepisami 

ustawy o ochronie przyrody w aktualnym brzmieniu. Każdy projekt uchwały ma wszystkie 

elementy wskazane w ustawie: powierzchnia, położenie, granice, zakazy, działania ochrony 

czynnej oraz zarządzający obszarem. Przeanalizowane zostały wszystkie uwarunkowania: 

uwarunkowania planistyczne gminy, ewentualne zmiany, jakie zaszły w środowisku przez te 

20 lat, położenie działek w celu doprecyzowania przebiegu granic (w pierwotnej uchwale 

Rady Gminy granice były przedstawione jedynie opisowo). Po tej analizie granice zostały 

zweryfikowane, doprecyzowane i zmienione – wyłączone zostały obszary, które utraciły 
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swoje walory (przekształcone w taki sposób, który uniemożliwia pełnienie funkcji 

przyrodniczej), w kilku miejscach obszary zostały poszerzone. Projekty uchwał zostały 

uzgodnione z właściwymi miejscowo radami gmin, z Regionalnym Dyrektorem Ochrony 

Środowiska w Katowicach, zostały poddane konsultacjom z Radą Działalności Pożytku 

Publicznego Województwa Śląskiego oraz z organizacjami pozarządowymi. Nie zostały 

zgłoszone żadne uwagi, dlatego uchwały w takim brzmieniu, w jakim zostały przygotowane, 

opracowane, uzgodnione i skonsultowane, były przekazane do Zarządu i pod obrady 

Sejmiku. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku pytań poddała projekty uchwał pod głosowanie: 

a) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Ornontowicki” (druk VI/810)  

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0); 

b) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Leśny” (druk VI/811)  

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0); 

c) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Łąkowy” (druk VI/812) 

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0); 

d) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Solarnia” (druk VI/813) 

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0); 

e) w sprawie obszaru chronionego krajobrazu „Potok Bujakowski” (druk VI/814)  

(ZA – 7, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

Ad. 6. 

Sprawy różne. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, zapytała członków Komisji o ewentualne przygotowanie planu pracy Komisji na 

2024 rok. 

/Ustalono, że Komisja będzie kontynuować pracę według istniejącego planu pracy 

i procedować punkty, które nie zostały zrealizowane./ 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, zapytała o plan gospodarki odpadami – czy temat będzie zrealizowany do 

kwietnia czy w kolejnej kadencji samorządu? 

Dyrektor Departamentu Ochrony Środowiska, Ekologii i Opłat Środowiskowych, pani 

Mirosława Skrzypczak, wyjaśniła, że Departament musiał wydłużyć terminy realizacji ze 

względu na przyjęcie Krajowego Planu Gospodarki Odpadami, z którym plan wojewódzki 
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musi być spójny i zgodny, oraz ze względu na konieczność dostosowania aktualnego 

projektu planu do znowelizowanego rozporządzenia. Są to niezależne od nas czynniki 

wydłużające terminy, będziemy musieli też przeprowadzić ponowne konsultacje i aktualnie 

planujemy na marzec, ale nie mogę tego zadeklarować w stu procentach.  

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Marcin Kozik, zwrócił uwagę na 

błąd w jednym z projektów uchwał wnoszonych na Sejmik (nie dotyczących ochrony 

środowiska): w tytule uchwały jest „Zakład Górniczy Sobieski, Grupa Tauron”. Moja 

poprawka porządkowa: od 1 stycznia 2023 roku Zakład Górniczy Sobieski nie należy do 

Grupy Tauron, to jest Tauron Wydobycie, więc Grupę Tauron byśmy zmienili na Tauron 

Wydobycie, ewentualnie łamane na Południowy Koncern Węglowy, ponieważ od 1 stycznia 

2024 roku Zakład Górniczy należy już do Południowego Koncernu Węglowego, doszło do 

takiej zmiany nazwy z Tauron Wydobycie na Południowy Koncern Węglowy. 

Wicemarszałek Województwa Śląskiego, pan Łukasz Czopik, podziękował za tę 

informację i zadeklarował dokonanie korekty w trybie autopoprawki. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna Stachowicz 

w związku z brakiem innych pytań i uwag, po wyczerpaniu porządku obrad zamknęła 

posiedzenie Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

 

 

 

 

 

Katarzyna Stachowicz 

Przewodnicząca 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


